
JEGYZŐKÖNYV 
MAGYAR MOZGÁS- ÉS TÁNCTERÁPIÁS KÖZHASZNÚ EGYESÜLET 

ELNÖKSÉGI ÜLÉS 

2021. 10. 23. 9.00-12.30 
Zoom 

 

Jelenlévő elnökségi tagok: Merényi Márta, Mészár Zsófia, Végh Márta, Korbai Hajnal 

Jegyzőkönyvvezető neve: Mészár Zsófia 

4 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett az elnökség meghozza 39./2021. számú elnökségi határozatát, 

mely szerint Mészár Zsófiát megválasztja jegyzőkönyv-vezetőnek. 

Napirendi pontok 

1. Konferencia zárás, tanulságok 
2. Novemberi közgyűlés előkészítése 
3. Őszi hírlevél feladatai 
4. Fejlesztési tervek - stratégia, marketing stb. 
5. Vírusfórum előkészítése 
6. TB ügyek 
7. Bárczis szakindítás teendői, sajátélmény csoportok 
9. Kiadványsorozat következő kötete 
9. Vezetésgyakorlás jövője 
10. Pénzügyi helyzet 
11. Egyéb 

4 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett az elnökség meghozza 40./2021. számú elnökségi határozatát, 

mely szerint elfogadja a napirendi pontokat. 

1. Konferencia zárás, tanulságok 

Eredmények: 241 402 Ft plusz, 1 396 000 Ft bevétel (ebből 50 ezer forint támogatás), 1 154 598 Ft 
kiadás 

80-90 főre terveztünk 

109 regisztrált résztvevő, ebből: 75 fizetős, 11 konferenciaszervező, 8 önkéntes, és meghívott 
előadók, vendégek. Kb. felénél kicsit kevesebb az egyesületi tag (34 fizetős, 15 nem fizetős). 

Online délelőtt: Érdemes a jövőben ilyen formát is szervezni. Igény lenne rá: külföldi előadók, vidéki 
résztvevők. Cece: külön kampányt érdemes lett volna erre felépíteni. 

● Hajós workshop: 7 fő 

● Révay workshop: 7 fő 

● Előadás, kerekasztal szekció: kb. 25 fő 

Utómunkálatok 

CME-vel teendők: Márta mindenkit felvezetett a rendszerbe, az előadókat is. Ők felteszik az OFTEX-re 
az adatokat, és az Egyesületnek küldik a számlát az 500 HUF-okról, majd Márta frissíti az adatokat. 



Hírlevélbe beszámoló – eredmények számokban Mártitól, Molnár Zsófi ír egy alapot a folyamatról, 
amit a többiek kiegészíthetnek – pl. helyszíni élményekkel a két napról. 

Honlap aktualizálás: leszedni, ami már nem aktuális (főoldal, részvételi díjak, jelentkezés stb.) – titkár 
+ Varga Laci. Archiválni, milyen információ maradhat a honlapon. 

● https://mozgasterapia.net/archivum/ ide át kellene rakni a főoldalról, be az archívumba (elég 
a főoldal és a program) 

● a 2018-asról is le kellene szedni a felesleges részeket pl. jelentkezés, helyszín stb. 

Előadások felhasználásának rendezése – előadókkal egyeztetni, aláíratni, hogy milyen felhasználási 
jogo(ka)t adnak át az egyesületnek. Előtte szét kellene vágni pár előadást, ahol egy hangfájlban több 
előadó is van (a szekciók egyben vannak). Javaslat az előadókkal egyeztetésre: adminisztrátor, 
Szabina vagy a közgyűlésen kérjünk rá fel valakit az egyesületből. Lehetséges felhasználási módok: 

● 1. online könyvtár jelszóval 

● podcast 

● 2. kötetben megjelentetni: begépelés vagy előadók megkérése, hogy írásos formában adják 
át nekünk. 

● Marketing munkacsoport - felhasználási módokat kiegészítheti. 

Vágás ügyében: Bártfai-Horváth Andit megkérdezni (3 nagy vágás) - Mészár Zsófi megkérdezi Andit. 

● hivatalos vágót megkérdezni - introt, zárót 

Fotók sorsa: nyilvános eseményen az internetes felhasználás evidencia azok alapján, amit a 
jelentkezési lapon bejelöltek hozzájárulást a résztvevők. A terápiás közegben készült vagy a záró tánc 
fotóknál: felhasználás előtt megkérdezni a rajta szereplőket. 

4 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett az elnökség meghozza 41./2021. számú elnökségi határozatát, 

mely szerint a konferencia utómunkálataira felkéri a fent említetteket. 

Tanulságok 

● A pandémia ellenére szép számmal eljöttek, sikeres, jó hangulatú volt a konferencia. Nagy 
szükség volt már egy személyes találkozóra. A tagság részvételét lehetne a jövőben növelni. 
Végh Márti: az alvó tagság hogyan mozgatható be? 

● Az online formátumon érdemes tovább gondolkodni - külföldi példákat megnézni. 

● A kommunikációs nehézségek, a feladatdelegálási problémák, a megértő csoportkultúra és a 
hatékonyság össze nem illése, egy civil szervezet jellegzetességei, működésmódjai stb. – 
mind átdolgozhatók lennének egy szervezetfejlesztési folyamatban. 

● Több emberre lenne szükség a konferenciaszervező csapatban a jövőben, hogy az 
elnökségnek ne kelljen ilyen aránytalanul sokat részt vennie a végrehajtásban, és csak a 
szükséges döntések meghozatalában kelljen támogatnia a szervezést. 

2. Novemberi közgyűlés előkészítése 

Dátum – a korábban tervezett november 21. dátumon Bóta Ildi továbbképzése lenne. Helyette: 
november 27. szombat 19.00, ha nem határozatképes, pótidőpont december 4. szombat 19 óra. 

Napirendi pontok: konferencia zárás, új tagok felvétele, tiszteletbeli tag választása, hírlevél, 
fejlesztési ügyek, vírusfórum jövője, vezetésgyakorlás jövője, TB ügyek, GDPR, pénzügyek (pénzügyi 



szabályzat, 2022. Berlin: küldöttek+előadók), kiadványsorozat második kötete, Bárczis szakindítás 
teendői. 

Új tagok felvétele: Ormay István, Duba Andrea (ajánlók: Vermes Kata, Toronyai Gábor). Kormos Janka 
(ajánlók: Szili Kati, Gyulavári Ági). Megkeresni a titkári levelezésben, hogy van-e még valaki. Hajdu Lili 
(ajánlók: Csontos Zoli, Márta). A titkár felveszi a kapcsolatot az új tagjelöltekkel, elküldi a jelentkezési 
lapot és az egyéb tudnivalókat (alapszabály, hírlevél, közgyűlés meghívó), keressenek ajánlót, a 
jelentkezési lapon a dátum elnökségi előtti időpont legyen, mert mi most megszavazzuk őket 
javaslatra. Duba Andrea, és a Szamosi Judit által korábban ajánlott két szakember – Nagy Annamária, 
Bede Viktória – is pártoló tag lehet inkább (testtudati szekcióval még egyeztetni), Varga Izabellát 
pedig tiszteletbeli tagnak jelölnénk. Korábbi belépési nyilatkozatok aláiratása, akivel még szükséges. 

● Ösztöndíj programot nem akarják választani az emberek. 

4 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett az elnökség meghozza 42./2021. számú elnökségi határozatát, 

mely szerint az elnökség felterjeszti a tiszteletbeli tagságra Varga Izabellát, a többieket pedig rendes 

illetve pártoló tagnak javasolja a közgyűlésen. 

GDPR-t átnézni és kiegészíteni november 10-ig, hogy a meghívóval kiküldhessük. Sürgős: milyen 
adatokat tervezünk tárolni a képződőkről? Igazolások kiadásához is szükség lenne az adatok 
nyilvántartására a belső képzésekről, képzési szakaszok teljesítéséről, szupervízióról, 
módszerspecifikus szakaszról. A 300 órás önismeret teljesítését nem tarthatjuk nyilván, csak a 
csoportvezetők adhatják ki a képződők vagy igazoláskérők esetében. Jelenleg nincs ezekről másolat a 
csoportvezetőknél. Jó lenne, ha a csoportvezetők beszkennelnék, mielőtt kiadják a csoporttagoknak 
az igazolásokat. És ha valaki bekerül a képzésbe később, akkor átkerülhet az anyaga az egyesület 
adminisztrátorához egy nyilvántartásba. Egyszerűbbé válna így az igazolások kiadása is, és más 
ügyekben is szükség lenne arra, hogy lássuk, ki hol tart a képződésben. Lehetne index is a 
módszerspecifikus fázisról is. A módszerspecifikus képzéseket nekünk kellene felvinni a nive-ébe. 
Szabinát és a TB-t összeszervezni ez ügyben - excel táblázatot Szabina létrehozhatná és kezelhetné, és 
ebből tudná kiadni az igazolásokat, okleveleket a jövőben. Márta megbeszéli Mónival, és átadja 
azokat az adatokat, amik nála vannak az elmúlt évekről. 

Excel táblázatban nyilvántartott adatokra javaslat: név, elérhetőségek, teljesített önismereti csoport 
vezetőinek neve+elvégzésének dátuma+óraszáma, 1. képzési szakaszról ugyanezek, 
módszerspecifikus szakasz: teljesített szupervíziók óraszáma, vezetett csoportok óraszáma. 

● GDPR-t Zsófi megnézi, hogy a hírlevelesek adatkezelése benne van-e. 

4 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett az elnökség meghozza 43./2021. számú elnökségi határozatát, 
mely szerint felkéri a TB-t és az adminisztrátort egy nyilvántartás létrehozására. 

Bankkártya igényléséhez nem kell alapszabályt módosítani? Elég az új pénzügyi szabályzatot 
megszavaznia a közgyűlésnek? Márti bemegy az OTP-be megkérdezni, hogy biztosan lehet-e 
bankkártyát igényelni, mert kettős aláírás van az alapszabályban. 

Küldöttek és előadók: 2022. szeptemberi berlini konferenciára 5 fő menne az egyesületből. Márta 
beszél a küldöttekkel, hogy mindketten tervezik-e, hogy mennek. 3X290 EUR (3*kb. 100 ezer) lenne a 
regisztrációs díja az előadóknak - kérdés a közgyűléstől, hogy térítjük-e nekik. A küldötteknek a teljes 
díjat térítjük (megmaradt a 2020-as összeg erre, mert online volt). 

4 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett az elnökség meghozza 44./2021. számú elnökségi határozatát, 
mely szerint felterjeszti a közgyűlésnek szavazásra azt a kérdést, hogy a küldöttek teljes díjának 
térítése mellett a három előadó regisztrációs díját is állja az egyesület. 



3. Őszi hírlevél feladatai 

Ki, mit ír meg belőle? Október 30-ig kellene egymásnak elküldeni, amit megírunk, Hajni összedolgozza 
egyben. Határidő: november 2. – Hajni: elnökségi beköszöntő, elnökségi beszámoló, eseménynaptár, 
Márti: pénzügyi rész, Zsófi: marketing + vezetésgyakorlás, Márta egyezteti Mónival, TB-vel: MOK, PT, 
szakmai irányelvek, PT etikai dokumentumok átnézése (Sujtó Kata - etikai bizottság), Endresz Hajna – 
Ankét. 

Szeptember 18-i elnökségi jegyzője még nincs fent a honlapon, az augusztusi szeptemberi dátum 
alatt van. Zsófi rendezi Lacival - cseréltetni, szeptemberit felrakatni. 

4. Fejlesztési tervek – stratégia, marketing stb. 

● A közgyűlésen csak érdeklődésfelkeltés, nem lesz idő ezekbe belemenni – ezekre külön 
alkalmakat szervezünk 2022-ben. 

● Először közösen kialakított stratégiát kell készíteni: nem elnökségi feladat, hanem alulról jövő 
kezdeményezésekből kell összerakni külső szakember bevonásával. A munkacsoportokat 
kellene támogatni, hogy tegyék össze a saját részüket ebből. Pályázat is van a témában 
október 30-i beadási határidővel, amire a Pályázati munkacsoportnak nincs most kapacitása. 

● Elnökség előkészít egy kérdéssort, bevonva külsős szakembert is – aztán üljenek össze a 
munkacsoportok, és dolgozzanak ki erre közös válaszokat. 

● Központi kérdés: Mi a mi társadalmi ügyünk, missziónk? 

● Marketing mcs. 6 pontja 

● Pályázat – csoportindításhoz. 

● Aktivizálni, támogatni az embereket, hogy tudjanak dolgozni ezen a területen, és legyen 
bevételi forrásuk ebből a munkából. 

● Hogyan lehet erre a leterhelt tagokat bevonzani? Érdekes is lesz, nyilván most több munka, 
de hosszú távon visszajön a haszna. 

4 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett az elnökség meghozza 45./2021. számú elnökségi határozatát, 
mely szerint 2022-ben a stratégiai fejlesztésekbe belevág. 

5. Vírusfórum előkészítése 

Mikor legyen? Utolsó alkalom 2021. június 13. volt. 

Helyette: stratégiai fórum legyen. 

6. TB ügyek 

● A módszerspecifikus képzéseket kellene regisztrálni, a far.nive rendszerében nyilvántartásba 
venni. Milyen dokumentumokat kell feltölteni ehhez a nyilvántartásba? Magyar Ancsa kérdi 
az info@psychoanalysis.hu címről (MPE). MéZsófi utánanéz, hogy mit kell feltölteni, mit ír elő 
a törvény. A TB-nek delegálni, hogy találjon valakit erre. Incze Adri elvállalja-e? Vagy ki csinál 
még az egyesületben felnőttképzést, aki esetleg elvállalhatná? 

● Képződők nyilvántartási rendszere ld. fent. 

● Hírlevél részek megírása. 

● Szerdán lesz ülése a TB-nek, addig elküldeni nekik, amikről beszéltünk. Márta pedig telefonon 
egyeztet velük. 



4 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett az elnökség meghozza 46./2021. számú elnökségi határozatát, 
mely szerint a TB felkéri, hogy a módszerspecifikus képzések nyilvántartásba vételére találjon egy 
embert. 

7. Bárczis szakindítás teendői, sajátélmény csoportok 

2023 tavaszára végző 300 órás önismereti csoport?  

Mártáék végeznek a jelenleg futó csoportok közül utoljára, 2023 nyarán lesznek a csoportfolyamat 
végén. 

● Tegyünk fel erről egy kérdést a közgyűlésen, hogy ki tervez még indítani és mikor! 

8. Kiadványsorozat következő kötete 

Mikorra időzítsük, TB bevonása - Hajni és Márta megbeszéli először, hogy milyen anyagok vannak 
eddig. 

● FB hirdetés - vigyük a rendezvényekre az első kötetet! 

● Visszaforgatnánk a befolyó összeget a következő kötetek kiadásába. 

● Az új cikkek megírásának határideje kb. 2022 nyár. 

9. Vezetésgyakorlás jövője 

Beszámoló róla a hírlevélben. Közgyűlés elé vinni a folytatását: 5 alkalmat megint előre kifizetne az 
egyesület. 

4 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett az elnökség meghozza 47./2021. számú elnökségi határozatát, 
mely szerint támogatja a vezetésgyakorlás folytatását, és a közgyűlés elé viszi szavazásra. 

10. Pénzügyi helyzet 

Konferencia kapcsán beszélünk róla a közgyűlésen, és a hírlevélben is benne lesz részletesen. 

Szavazás lesz még a közgyűlésen a küldöttek+előadók kapcsán a berlini konferencián, ld. fent. 

11. Egyéb 

● Ki tudna menni beszélgetni? Meghívtak minket a Cinema Sziget Filmklubba, amelynek 2021. 
november 19-i vetítéseként a Táncterápia c. angol családi vígjáték lesz. Helyszín: 
Szigetszentmiklós, Tököli út 19. Időpont: 2021. november 19., péntek, 18.00. 
Küldjük a marketing munkacsoportba, majd az egyesületnek - Mészár Zsófi intézi. 

● Szabinát megkérdezni, hogy bírja, mennyi feladatot terhelhetünk még rá. 

● Szerver tárhely jó lenne, hogy az egyesületi anyagok egy helyen legyenek. 

● Magyar Pszichodráma Egyesület, Kiss György Ádám: Új kapcsolati rendszer kiépítését tervezi 
más egyesületekkel és kiválasztott 5 olyan egyesületet (személyes kapcsolatai mentén), 
akikkel szeretne egy olyan szakmai kapcsolatot létrehozni, amely mindkét egyesületnek 
hasznos lehet. Az első lépésnek a találkozást és az egyenlő lehetőségek végig gondolását 
gondolja. Meghívtuk a konferenciánkra. SZEGEDEN volt hasonló rendezvényük: október 15-
16-17-én, Cece ott volt. Mikor tudunk találkozni, hogy a részleteket meg tudjuk beszélni? 
Zsófi felveszi vele a kapcsolatot, és talál időpontot. 

● Következő elnökségi időpontja: január 22. szombat 9.00 


